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جزئیات طرح برخورد با کالای قاچاق
فروشپوشاکبادلارویورودربرخیمزونها

سخنگوی ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: در همین هفته تا ساعات 
پایانی روز گذشــته به صورت ویژه مزون هایی که از ســوی بخش های 
اطلاعاتی شناسایی شده بودند برخورد صورت گرفت و نکته جالب این بود که 
رسیدهایی که به مشتری داده شده بود بر اساس یورو بود و همانجا تبدیل به 

ریال می شد و گاهی هم مشتری با پرداخت ارز تسویه می کرد.
حمیدرضا دهقانی نیا با بیان این که بعد از برگزاری انتخابات هماهنگی های لازم با ستاد مرکزی 
مبارزه با قاچاق صورت گرفت، گفت: ضربه زدن به عرضه کنندگان کالاهای محرز قاچاق در تمام 

گروه های کالایی با اولویت بندی پوشاک، لوازم خانگی، دخانیات و غیره پیگیری شد.
وی افزود: در همین هفته تا ســاعات پایانی روز گذشته به صورت ویژه با مزون هایی که از 
سوی بخش های اطلاعاتی شناسایی شده بودند برخورد صورت گرفت. نکته جالب این بود که 
رسیدهایی که به مشتری داده شده بود بر اساس یورو بود و همانجا تبدیل به ریال می شد و گاهی 
هم مشتری با پرداخت ارز تسویه می کرد.به گفته این مقام مسئول فقط از یکی از این مزون ها 
نزدیک به 150 میلیارد تومان کالای قاچاق کشف شد. تمامی نشانه های محرز قاچاق ایتالیایی 
و فرانسوی، هم کالای اصل و هم جعلی در این کشفیات وجود داشت. این فروشگاه ها شعب 
هم داشتند و برای مثال یک کمربند مردانه به قیمت 30 میلیون تومان به فروش می رسید و 
همانجا با ارز یا معادل آن پرداخت می شد که از وجه مبارزه با قاچاق ارز هم قابل پیگیری است.

دهقانی نیا همچنین گفت: نکته دیگر اینکه در یکی از مراکز تجاری بزرگ تهران که قبلا مورد 
ضربه قرار نگرفته بود در همین هفته از منظر مبارزه با قاچاق مورد ضربه قرار گرفت و برای 
عرضه کنندگان قاچاق پوشاک صورت جلسه تنظیم شد. این روند در حوزه لوازم خانگی هم در 
برخی از عرضه کننده های کالاهای محرز قاچاق با نشانه های کره ای و آلمانی در خیابان فرشته و 

پاسداران پیگیری شد و این روند همچنان ادامه خواهد داشت.
سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با بیان اینکه از یکی از مراکز عرضه قاچاق کالا در 
حوزه لوازم خانگی بیش از 150 میلیارد تومان کالای قاچاق احراز شده و سایر موارد کشف شده 
هم در انتظار جمع بندی است، تصریح کرد: طرح برخورد با کالاهای قاچاق در سطح عرضه به 
صورت مستمر ادامه خواهد داشت و متوقف نشده است. در این طرح هم با مال ها و فروشگاه های 
بزرگ و هم با عرضه کنندگان خرد برخورد می شود و سبد کالایی هدف مبارزه با قاچاق نیز شامل 

پوشاک، لوازم خانگی، دخانیات و غیره است.

معاون وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد؛
برنامهریزیبرایافزایشسهماقتصادایرانازدریا

مدیرعامل سازمان بنادرودریانوردی برنامه ریزی برای افزایش سهم اقتصاد 
ایران از دریا خبر داد و گفت: در سال آینده برای اجرایی سازی سه راهبرد و 
موضوع محوری »اقتصاد دریا«، »ترانزیت« و »مدیریت لجستیک« برنامه ریزی 

شده است.
به گزارش سازمان بنادرودریانوردی، علی اکبر صفایی در همایش سالانه مدیران این سازمان، 
اظهار داشت: یکی از راهبردهای سازمان بنادر در بخش بین الملل پیگیری استقرار و مشارکت 

نماینده دائمی جمهوری اسلامی ایران در سازمان بین المللی دریانوردی خواهد بود.
وی افزود: در راستای سیاست دولت برای توسعه همکاری های اقتصادی با کشورهای همسایه، 

سال آینده باید دو راهبرد توسعه ترانزیت و سرمایه گذاری خارجی در بنادر تقویت شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر هوشیاری معاونت دریایی سازمان بنادر در موضع گیری 
ســریع و دقیق دریایی، با هرگونه اتفاقات تنش زا و غیرقانونی، اظهار کرد: بی تردید در جنگ 
مستقیم با آمریکا و اسرائیل قرار داریم، بنابراین معاونت دریایی سازمان بنادر باید برای هرگونه 

شرایط سخت، با برنامه و موضع گیری دقیق و درست، مهیا باشد.
صفایی در بخش رویکردهای توسعه ای این سازمان در حوزه ملی تاکید کرد: یکی از برنامه های 

محوری سازمان بنادر در سال آینده، توسعه مبنایی ترانزیت خواهد بود.
به گفته مدیرعامل سازمان بنادرودریانوردی ، رشد لجستیک و رونق فضای کسب و کار بندری 
و دریایی، از دیگر راهبردهای سازمان بنادرودریانوردی در سال 1403 خواهد بود.معاون وزیر راه و 
شهرسازی با اشاره به اقدامات خوب صورت گرفته برای نوسازی و توسعه ناوگان دریایی کشور، 
از تداوم این سیاست با شناسایی و تعریف منابع مالی جدید، به ویژه دریافت اعتبارات از صندق 

توسعه ملی، خبر داد.
وی ارتقای آموزش در سه حوزه دریانورد، کارکنان بنادر و پرسنل سازمانی را از دیگر برنامه های 
جدی سازمان بنادر در سال آتی برشمرد و خاطر نشان کرد: در مقابل مطالعات کاربردی، مطالعات 

راهبردی این سازمان باید شدت و حدت بیشتری پیگیری و انجام شود.
صفایی توسعه سرمایه گذاری داخلی و خارجی را از رویکرد محوری در سال آتی عنوان و تاکید 
کرد: به رغم شرایط سخت ناشی از تحریم، همه ظرفیت های دورن و بیرون سازمانی را برای 
نوسازی تجهیزات بندری و دریایی به کار خواهیم گرفت.مدیرعامل سازمان بنادرودریانوردی 
همچنین بر اجرایی شدن عملیات ساخت بندر بزرگ مکران و بندر جدید لنگه تاکید کرد و افزود: 
سال آینده، بخش عظیمی از درآمدهای این سازمان صرف ایجاد زیرساخت ها و توسعه زیربناهای 

بندری و دریایی خواهد شد.
معاون وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه رشد اقتصادی کشور در بخش دریا باید افزایش 
پیدا کند، اظهار کرد: به موازات افزایش پروژه های عمرانی در بنادر و توســعه زیرساخت ها در 
پســکرانه های بندری، چالش های بنادر باید رفع شود.صفایی همچنین در پایان، ادامه فرایند 
هوشمندسازی بنادر، اصلاح ساختار، کاهش بروکراســی اداری و بازنگری و هدفمند کردن 

طرح های جامع را از دیگر راهبردهای سازمان بنادر در سال آینده عنوان کرد.

باوجودتحریم،ایرانبهآمریکاصادراتدارد!
اداره آمار آمریکا از رشد 240 درصدی تجارت ایران با این کشور در نخستین 

ماه سال جاری میلادی خبر داد.
جدیدترین آمار منتشرشده از سوی اداره آمار آمریکا نشان می دهد تجارت ایران و آمریکا در 

نخستین سال جاری میلادی رشد 240 درصدی داشته است.
در ژانویه سال 2023 ارزش تجارت ایران و آمریکا 3.1 میلیون دلار گزارش شده بود اما این 
رقم در مدت مشابه سال جاری میلادی بیش از 3 برابر شده و به 10.6 میلیون دلار رسیده است.
صادارت آمریکا به ایران در ژانویه 2024 با رشد 130 درصدی نسبت به ژانویه سال قبل مواجه 
شده و به 7.2 میلیون دلار بالغ شده است. آمریکا در ژانویه سال میلادی گذشته 3.1 میلیون دلار 
کالا به ایران صادر کرده بود.واردات آمریکا از ایران نیز رشد 100 درصدی داشته و در حالی که 
طی نخستین ماه سال 2023 واردات آمریکا از ایران صفر بوده در ژانویه امسال 3.4 میلیون دلار 

کالای ساخت ایران از مبادی رسمی وارد آمریکا شده است.
میزان تجارت ایران و آمریکا در مقایسه با کل مبادلات تجاری دو کشور با جهان رقم قابل 
توجهی نیست. ایران در میان مقاصد صادراتی آمریکا در ژانویه 2024 در جایگاه 148 و در میان 

منابع تامین واردات این کشور در رتبه 136 قرار گرفته است.

اخبار کوتاه 

وزیر راه و شهرسازی گفت: امروز با کمک مجلس، 
عملیات اجرایی 2 میلیون و 400 هزار واحد در قالب 

طرح نهضت ملی مسکن آغاز شده است.
مهرداد بذرپاش دیروز 20 اسفندماه در آیین آغاز عملیات اجرایی 
و آماده سازی 54 هزار واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن 
و واگذاری ســه هزار قطعه زمیــن در طرح جوانی جمعیت در 
اســتان خوزستان اظهار کرد: در حالی که می دانستیم مورد نقد 
قرار می گیریم اما شخص رییس جمهور به همراه دولت شجاعانه 
به موضوع مسکن ورود کرد و امروز با کمک مجلس، عملیات 
اجرایی 2 میلیون و 400 هزار واحد آغاز و در حوزه مسکن شهری 

60 هزار هکتار زمین در سراسر کشور تامین شده است.
وی افزود: از نیمه سال 1402 تصمیم گرفته شد که زمین های 
روستایی را وارد مدار ساخت کنیم و از این طریق 500 هزار قطعه 
زمین روستایی در کشور معادل 40 هکتار زمین تامین و مقرر شد 
با واگذاری کار ساخت واحدها به مردم از بروز مجدد مشکلات 
همانند زمان اجرای مســکن مهر جلوگیری و کارها با شتاب 

بیشتری دنبال شود.

بذرپاش با اشاره به واگذاری 10 هزار واحد مسکن مهر تا پایان 
ســال جاری در استان تهران گفت: دولت از هر روشی از جمله 
واگذاری زمین و تسهیلات بانکی برای ساخت مساکن مهر و 

نهضت ملی مسکن استفاده خواهد کرد.
وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: ساخت 60 هزار واحد مسکن 
برای اعضای هیئت علمی دانشگاه ها و نخبگان آغاز شده و این 
روال به سرعت در حال انجام است. همچنین مسکن ورزشکاران 
و هنرمندان در دستور کار قرار دارد.وی تاکید کرد: باید سرعت 
عملیات اجرایی را افزایش دهیم و از همه ظرفیت های موجود 

استفاده می کنیم.
70 هزار قطعه زمین به متقاضیان جوانی جمعیت 

واگذار شد
بذرپاش با اشاره به اقدامات انجام شده در حوزه جوانی جمعیت 

گفت: 70 هزار قطعه زمین به متقاضیان واگذار شد.
وزیر راه و شهرسازی خاطرنشــان کرد: به جای اینکه درباره 
عملکرد گذشتگان صحبت کنیم، شبانه روز برای رفع مشکلات 
مردم در میدان هستیم، پس نباید برخی از صبوری رییس جمهور 

ســوء استفاده کنند.وی ادامه داد: در خوزستان کارهای خوبی از 
جمله واگذاری 14 هزار قطعه زمین روستایی در حال انجام است 

و در حوزه بافت فرسوده 240 هزار واحد مسکونی در کل کشور 
به متقاضیان واگذار شــده که از این تعداد 13 هزار و 200 واحد 

در خوزستان است.بذرپاش بیان کرد: در حوزه مسکن روستایی 
تاکنون ساخت 440 هزار واحد انجام و تحویل مردم شده است 

که 10 هزار و 700 واحد آن در خوزستان قرار دارد.
 مشکل مسکن مهر خوزستان

 به طور ویژه دنبال می شود
وزیر راه و شهرسازی افزود: خوزستان یکی از کانون های هدف 
در راستای برطرف کردن مشکل مسکن مهر باقیمانده است و 
به طور ویژه این موضوع دنبال می شــود که تاکنون یک هزار و 
500 واحد تکمیل شده است.وی اصلی ترین اهرم کنترل بر بازار 
مسکن را مالیات بر خانه های خالی دانست و ابراز امیدواری کرد 
سال آینده در زمینه مسکن پررونق تر باشد و قطعا با واگذاری زمین 

به مردم، کارها با سرعت بهتری دنبال می شود.
بذرپاش به مشــکلات شــهرهای جدید در اســتان اشاره و 
خاطرنشــان کرد: تلاش می کنیم که مشکل شهرهای جدید 
رامین و شیرین شهر به لحاظ خدمات زیربنایی و روبنایی حل 
شود؛ یکی از سیاست های ما در شهرهای جدید ایجاد خدمات 

روبنایی و زیربنایی برای زیست باکیفیت است.

وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد

آغاز عملیات اجرایی 2 میلیون و 400 هزار واحد نهضت مسکن

اینفوگراف

آزادسازی محدود واردات لوازم خانگی در 1403
معاون وزیر صمت خبرداد:

معــاون وزیر صمــت گفت: با هــم نظری با 
تولیدکنندگان بررسی ها در خصوص آزادسازی 
واردات لوازم خانگی در حدی که نیازهای داخلی 
را تأمین کنیم و لطمه به تولید داخل نخورد، در 

حال انجام است.
از ســال 1397 و به دنبــال محدودیت های ارزی، طبق 
مصوبه اولیه شورای هماهنگی اقتصادی سران قوا واردات 
لوازم خانگی تا پایان سال 1400 ممنوع اعلام شد. پس از 
اتمام انقضای این مصوبه انتظار می رفت که با توجه به نیاز 
بازار، واردات این محصول آزاد شود با این حال وزارت صمت 
اعلام کرد که تولیدکنندگان که بالغ بر 1500 واحد کوچک 
و بزرگ هستند می توانند نیاز بازار را تأمین کنند و حتی برنامه 
صادرات نیز دارند. بنابراین ممنوعیت واردات لوازم خانگی 

مجدد تمدید شد.
با توجه به افزایش عرضه لوازم خانگی قاچاق و تقلبی در 
بازار که نه ضمانت نامه ای دارند و نه مشخص است کجا و 
با چه قطعاتی تولید شده اند، زمزمه ها برای آزادسازی واردات 

لوازم خانگی کمی و بیش شنیده می شود.
احتمال آزادسازی محدود واردات لوازم خانگی 

در 1403
در این ارتباط محمدمهدی برادران معاون صنایع عمومی 
وزیر صمــت اظهار کرد: با هم نظــری با تولیدکنندگان 
بررسی ها در خصوص آزادســازی واردات لوازم خانگی در 
حدی کــه نیازهای داخلی را تأمین کنیم و لطمه به تولید 

داخل نخورد، در حال انجام است.
وی گفت: اصل کلی این است که اگر کالایی در داخل به 

حد کافی و با کیفیت مناسب تولید شود، دلیلی ندارد که با 
قیمت بالاتر و در این شرایط ارزی آن را وارد کنیم مگر اینکه 

کیفیت متفاوتی داشته باشد.
برادران در پاسخ به سوال که احتمال آزادسازی واردات لوازم 
خانگی برای سال 1403 وجود دارد، تاکید کرد: اگر واردات 

لوازم خانگی آزاد شود به صورت محدود خواهد بود.
 سود ممنوعیت واردات لوازم خانگی 

به جیب چه کسی رفت؟
یکی از نکات اصلی در ممنوع کردن واردات این محصول 
-علاوه بر محدودیت های ارزی- حمایت از تولید داخل و 
کمک به توانمند شدن این صنعت اعلام شده بود. موافقان 
ممنوعیت واردات لوازم خانگی معتقد هستند که به دلیل تعدد 
تولیدکنندگان، برچسب انحصاری به بازار لوازم خانگی ایران 
نمی چسبد و از سویی دیگر با توجه به وضعیت تأمین مواد 
اولیه و نوسانات نرخ ارز که در تأمین مالی و فروش صنایع نیز 
چالش ایجاد کرده، شرایط برابر برای رقابت با تولیدکنندگان 

خارجی در بازار کشور فراهم نیست.
با این حال آنچه که در واقعیت رخ داده تعدد کالاهای قاچاق 
در سطح بازار و حتی فروشگاه های آنلاین است؛ به شکلی 
که گفته می شود یک سوم لوازم خانگی موجود در بازارها 
قاچاق است که ضمن سوءاستفاده از ممنوعیت واردات، به 
صورت های مختلفی راه خود را به بازار پیدا کرده اند. در بیشتر 
موارد نیز شاهد عرضه کالاهای بی کیفیت، فیک و دارای 
گارانتی تقلبی هستیم. همچنین طبق گفته مسئولان مبارزه 
با قاچاق، اغلب کالاهای خارجی عرضه شده به بازار در واقع 
همان کالاهای ایرانی تولید شده در زیرپله ها هستند که 

صرفاً برند خارجی روی آنها الحاق شده است.
از سویی دیگر با توجه به اینکه همچنان فرهنگ استفاده از 
کالاهای خارجی در ذائقه ایرانیان وجود دارد و در حال حاضر 
دایره انتخاب مصرف کنندگان محدود شده است، کالای 
قاچاق و تقلبی با استفاده از این دریچه، به راحتی در بازارها و 

فروشگاه های آنلاین یافت می شود.
نکته جالب توجه اینکه در کنار محصولات لوازم خانگی 
بــزرگ، اغلب برندهای خارجی مربوط بــه لوازم خانگی 
کوچک می شــود؛ این موضوع نشان می دهد نکته ای که 
مخالفان ممنوعیت واردات مبنی بر »نداشتن صرفه اقتصادی 
تولید برخی از اقــلام در داخل«، مورد تاکید قرار می دادند، 

حقیقت دارد.
از سویی دیگر اغلب این محصولات قیمت های به نسبت 
پایینی دارند به شکلی که مصرف کنندگان اگر تمایل به خرید 
کالا با برند خارجی داشته باشند می توانند این کالاها را به 

کالاهای با اصالت و ایرانی ترجیح دهند.

شرط واقعی شدن حقوق نیروهای کار وضعیت فعلی اقتصاد و معیشت در شان مردم نیست

رییس اتاق بازرگانی ایران گفت: وضعیت اقتصادی و معیشت 
مردم در شأن جمهوری اســلامی ایران نیست و دولت برای 
رفع نارسایی ها باید تلاش کرده و با بخش خصوصی همکاری 

بیشتری داشته باشد.
صمد حســن زاده دیروز در دهمین نشست دوره دهم هیأت نمایندگان اتاق 
ایران اظهار کرد: وضعیت اقتصادی و معیشت مردم در شأن جمهوری اسلامی 
ایران نیست و دولت برای رفع نارسایی ها باید تلاش کرده و با بخش خصوصی 
همکاری بیشتری داشته باشد و از تجربیات فعالان اقتصادی بهره ببرد.رئیس 
اتاق بازرگانی ایران اظهار کرد: در حال حاضر مسئولان آمادگی حل مسائل را 
داشته و همچنین آماده هستند از نظرات شما به ویژه نظرات علمی و کارشناسی 
استفاده کنند. سعی هیأت رئیسه اتاق ایران نیز این است که در فضایی شفاف 
و برنامه محور حرکت و برای پیشرفت و توسعه اقتصادی کشور تلاش کنند.
وی تاکید کرد: هرچند معتقدیم این آمادگی در بدنه دولت نیز وجود دارد و زمینه 
برای یک همکاری سازنده بین بخش تصمیم گیر کشور و اتاق ایران وجود دارد.
در ادامه محمدرضا بهرامن، نایب رئیس اتاق ایران از برگزاری نشست مشترک 
هیأت رئیسه اتاق ایران با رئیس دیوان عدالت اداری برای طرح مشکلات حوزه 
تولید و بازرگانی خبر داد و گفت: بعد از صحبت هایی که در این نشست صورت 
گرفت به این توافق رسیدیم که نمایندگانی از هر دو طرف معرفی شوند و درباره 
مسائل روز اقتصادی اقدامات کارشناسی لازم را انجام دهند تا در مسیر توسعه 
و حذف چالش های پیش روی اقتصاد، قدم برداریم. همچنین مقرر شد بعد از 
شناسایی چالشی در برابر تولید و تجارت کشور، تا زمانی که راهکاری پیدا شود، 
دستورات موقتی از طرف دیوان داده شود تا بار مشکلات کاهش یابد.بهرامن 

اضافه کرد: همچنین نشست هیأت رئیسه اتاق ایران با رئیس صندوق توسعه 
ملی برگزار و مقرر شده تا تیمی با حضور نمایندگان هر دو طرف با هدف پیشبرد 

اهداف مشترک شکل بگیرد.
وی خطاب به نمایندگان منتخب مجلس هم گفت: اتاق ایران به عنوان مشاور 
سه قوه خواستار همکاری منظم و بی دریغ با مجلس برای هم افزایی میان فعالان 

اقتصادی و قوه مقننه در مسیر رشد و تعالی اقتصادی کشور است.
نایب رئیس اتاق ایران در ادامه تصریح کرد: برای بهبود وضعیت معیشتی مردم، 
کاهش فقر و در کل بهبود وضعیت اقتصادی کشور، تنها راه، افزایش توان تولید 
و صادرات کشور است و قلب تولید و صادرات در همه کشورها، بنگاه های تولیدی 
هستند که در بخش های صنعت، معدن، کشاورزی و خدمات فعالیت می کنند.
بهرامن گفت: اقتصاد ایران به صورت بالقوه، ظرفیت تولیدی حدود 1000 میلیارد 
دلار در بازه زمانی میان مدت را دارد؛ اما فقط حداکثر از یک سوم این ظرفیت 
استفاده می شود. در این راستا اتاق ایران آمادگی دارد تا پیشنهادهای خود برای 

به کارگیری ظرفیت های بالقوه کشور را در اختیار نمایندگان مجلس قرار دهد.
وی اضافه کرد: متأسفانه غلبه رویکرد تقنینی به جای رویکرد نظارتی در مجلس 
موجب شده با انباشتی از مفاد قانونی روبه رو شویم که به ویژه به دلیل عدم انجام 
فرایند تدوین و تنقیح، نه تنها به حل مسائل جاری کمکی نکرده است، بلکه به 

افزایش بار قوانین و مقررات و تورم قوانین انجامیده است.
نایب رئیس اتاق ایران گفت: مرکز پژوهش های اتاق ایران ارزیابی دقیقی از 
تحقق شــعار سال 1402 انجام داده است که برای مسؤولان کشور و اعضای 
هیأت نمایندگان ارسال خواهد شد. طبق نتایج حاصل شده از این بررسی، درباره 
مهار تورم، سیاست کنترل ترازنامه شبکه بانکی برای کنترل رشد نقدینگی، در 
عمل فشــار مهار تورم را به دوش بخش خصوصی گذاشت. بنابراین از دولت 
تقاضا داریم در راســتای کنترل تورم، منشأ اصلی و اثرگذار بر رشد قیمت ها را 
جست و جو کند.وی افزود: به رغم مشکلات ایجاد شده برای بخش خصوصی، 
نرخ تورم متوســط از بهمن سال گذشته تا پایان بهمن 1402 به 42.5 درصد 
رسیده است که نشان از عدم کاهش محسوس تورم نسبت به سال قبل دارد. 
همچنین درباره رشد تولید نیز، بر اساس گزارش مرکز آمار، نرخ رشد اقتصادی 
بدون نفت در فصل پاییز 1402 به 2.5 درصد بوده است. بررسی رشد اقتصادی 
بخش های مختلف نیز حاکی از آن است که در پاییز 1402، متأسفانه بخش 
صنایع و معادن )بدون نفت( با رشد منفی 1.2 درصد و بخش کشاورزی با رشد 

منفی یک درصد مواجه بوده اند.

اجرای طرح طبقه بندی مشــاغل ابزار مطلوبی برای افزایش 
انگیزه و مسئولیت پذیری شاغلان به شمار می رود که ضمن 
ایجاد انگیزه و روحیه کار، موجب واقعی شدن حقوق نیروهای 

کار می شود.
بسیاری از کارشناسان و فعالان حوزه کار اجرای طبقه بندی مشاغل را موجب 
ایجاد عدالت و همسان سازی حقوق نیروهای کار و عدم اجرای آن را از جمله 
علل پایین بودن بهره وری و ساعات کار مفید در بنگاه ها عنوان می کنند؛ به زعم 
آنها اجرای طبقه بندی مشاغل تنها به سود کارگران نیست،بلکه در طولانی 

مدت برای کارفرمایان و صاحبان کسب و کار هم مزایای بسیاری دارد.
اجرای طبقه بندی مشاغل موجب افزایش انگیزه کار و واقعی شدن حقوق 
نیروهای کار می شود؛ از این رو طرح طبقه بندی مشاغل باید در تمام کارگاه ها 
و مجموعه های مشمول قانون کار که بالای 50 نفر نیروی کار دارند، عملیاتی 

شود.
اجرای طبقه بندی مشاغل موجب افزایش انگیزه کار و واقعی شدن حقوق 
نیروهای کار می شود؛ از این رو طرح طبقه بندی مشاغل باید در تمام کارگاه ها 
و مجموعه های مشمول قانون کار که بالای 50 نفر نیروی کار دارند، عملیاتی 
شود.طرح طبقه بندی مشاغل با هدف برخورداری کارکنان و کارگران مشمول 
قانون کار از مزایای گروه، سنوات و مزد با رعایت شرایط احراز شغلی پیش بینی 

شده که در کارگاه های بالای 50 نفر کارکن لازم الاجراست.
وزارت کار موظف است طبق قانون کار نظام ارزیابی و طبقه بندی مشاغل 
را با استفاده از استاندارد مشاغل و عرف مشاغل کارگری در کشور تهیه کرده 

و به اجرا درآورد.
در این بــاره احمد غریوی  - مدیرکل روابــط کار، جبران خدمت و بیمه 
بیکاری وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ضمن اشــاره به مزیتهای اجرای 
طرح طبقه بندی مشاغل می گوید: پرداخت مزد مساوی در قبال کار هم ارزش 
و در شرایط یکسان، رفع تبعیض مزدی و پرداخت حقوق و دستمزد بر اساس 

ضابطه از مزایای اجرای طبقه بندی مشاغل است.
وی می گوید: منظور از طبقه بندی مشــاغل،تعیین ارزش نسبی مشاغل با 
توجه به عوامل کلی به منظور پرداخت مزد مســاوی در ازای کار هم ارزش 
در شــرایط مساوی اســت و هدف اصلی اجرای طرح طبقه بندی مشاغل، 
 برقراری عدالت مزدی و رفع تبعیض مزدی برای کارهای هم ارزش در یک 

کارگاه است.

شرط واقعی شدن حقوق نیروهای کار
به گفته غریوی، تدوین شناســنامه های شــغلی یکی دیگــر از مزایای 
طرح طبقه بندی مشــاغل اســت که ابزار مطلوبی برای افزایش انگیزه و 

مسئولیت پذیری شاغلان به شمار می آید.
مدیرکل روابط کار، جبران خدمت و بیمه بیکاری وزارت کار معتقد اســت: 
طرح طبقه بندی مشاغل امکانی برای مشخص شدن شرایط احراز شغل و شرح 
وظایف و مسئولیت های شغلی فراهم می آورد و کاهش شکایات و نارضایتی 
کارکنان را با توجه به مشــخص شدن گروه های شغلی، بهبود روابط میان 
کارکنان و سرپرستان به دنبال مشخص کردن حدود اختیارات و مسئولیت های 
شــغلی طرفین و کمک به برآورد هزینه های پرسنلی با توجه به جدول مزد 
طرح طبقه بندی مشاغل و سایر مزایای پیش بینی شده در دستورالعمل اجرایی 
طرح را به دنبال دارد. در سایه اجرای طرح طبقه بندی مشاغل، ایجاد نظم و 
هماهنگی و سرعت عمل در اداره امور استخدام کارکنان و کمک به مدیریت 

در حل مسائل تسهیل می شود.
کارفرمایان  کارگاه های مشمول قانون  کار موظفند بر اساس قوانین و مقررات 
مرتبط، نسبت به تهیه و اجرای طرح طبقه بندی مشاغل با همکاری اعضای 
کمیته طبقه بندی مشاغل کارگاه توسط یکی از دفاتر مشاوره فنی مورد تایید 

وزارت کار اقدام و پس از تایید این طرح را برای کارکنان خود اجرا کنند.
اجرای طبقه بندی مشاغل موجب افزایش روحیه و انگیزه کار و واقعی شدن 
حقوق نیروهای کار و جلوگیری از تضییع حقوق کارگران می شود؛ از این رو 
طرح طبقه بندی مشاغل باید در تمام کارگاه ها و مجموعه های مشمول قانون 

کار که بالای 50 نفر نیروی کار دارند، عملیاتی شود.

واردات گوشت در بهترین شرایط بهداشتی
معاون وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد؛

رییس سازمان دامپزشکی کشور با بیان اینکه به طور 
قطع مشکلی در کنترل بیماری تب برفکی نداریم، 
گفت: گوشــت قرمز وارداتی در بهترین شرایط 

بهداشتی وارد کشور می شود.
»مجتبی نوروزی« در حاشیه بازدیدی از سامانه مانیتورینگ 
جهاد کشاورزی استان تهران و آغاز طرح تشدید کنترل و نظارت 
بهداشتی در جمع خبرنگاران درباره انتشار اخباری مبنی بر ورود 
بیماری تب برفکی به کشور، اظهار داشت: بیماری تب برفکی 

بیماری اندومیک کشور است و بیماری تازه ورودی نیست.
وی افزود: فضا ســازی رسانه ای اخیر در این خصوص مبنایی 
ندارد، زیرا بر اساس آمار استان های کشور 62 میلیون راس دام 
سبک شامل بز، بزغاله، گوسفند و بره و 5 میلیون راس دام سنگین 
داریم که به نوعی این دام ها به دلیل شرایط کشورهای اطراف ما 
در معرض خطر بیماری های دامی هستند؛ اما ما توانسته ایم این 
دام ها را در بالاترین سطح ایمنی تولید و به بازار عرضه کنیم و 

مشکلی از لحاظ بهداشتی و کنترل بیماری تب برفکی نداریم.
رییس سازمان دامپزشکی کشور تصریح کرد: کانون بیماری 
تب برفکی در برخی از استان ها به شکل محدود دیده شده که 
در سنوات گذشته نیز بوده و اکنون بیماری تحت کنترل است؛ 

بنابراین شرایط اضطراری در داخل کشور نداریم و امیدواریم با 
حضور همکاران متخصص این شرایط پایدار را بتوانیم حفظ کنیم.
نوروزی گفت: بحث شیوع بیماری تب برفکی یک فضاسازی 
رسانه ای است و هیچ اتفاقی در کشور نیفتاده و همه چیز تحت 

کنترل است.
وی ادامه داد: تمامی واردات ها با توجه به مصوبه هیات دولت 
با حضور ناظران بهداشتی ما در کشورهای مبدأ صورت می گیرد، 
یکی دو کشور مانده که به زودی ناظران بهداشتی ما در آنها مستقر 
می شوند همچنین هر کشتارگاه یک دو تا 3 ناظر بهداشتی بر 
اساس شرایط گرید و درجه بندی کشتارگاه ها دارد؛ بنابراین گوشت 

وارداتی با بهترین شرایط تامین می شود.
ممنوعیت ترانزیت دام زنده از حوزه قفقاز

معاون وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه آمار واردات دام زنده 
بســیار ناچیز است، اظهار داشت: در گذشته مقداری دام زنده به 
شکل ترانزیتی از حوزه قفقاز وارد کشور می شد که برای ترانزیت 
دام زنده از این محل ممنوعیت ایجاد کردیم به طوری که به کل 
کشــورهای آسیای میانه اعلام شده که امکان عبور دام زنده از 

داخل ایران وجود ندارد.
نوروزی تصریح کرد: در حال حاضر از مرزهای شمالی کشور با 

توجه به سرمای حوزه قفقاز و از مناطق غربی کشور دامی وارد 
کشور نمی شود و ممکن است بخشی قاچاق دام انجام شود که 
باید در مرزها کنترل شود. وی ادامه داد: بر اساس مصوبه دولت 
از مرز شرقی کشور یعنی پاکستان دام زنده به شکل بسیار کم 
یعنی روزانه 150 تا 200 راس دام با رعایت پروتکل های بهداشتی 
یعنی در مرز دام معاینه، ضدعفونی، پلاک کوبی، واکسن و بعد در 

دامداری های سیستان و بلوچستان وارد می شود.
سیاست سازمان دامپزشکی واردات لاشه از دیگر کشورهاست

رییس ســازمان دامپزشــکی با بیان اینکه در دو روز گذشته 
هیچ واردات دام زنده نداشــته ایم گفت: اکنون سیاست سازمان 
دامپزشکی کشور کشتار در کشتارگاه های خارج از مرزهای کشور 
و ورود لاشه است؛ یعنی در کراچی پاکستان 4 کشتارگاه در لاهور 
یک کشتارگاه داریم و ممکن است در کراچی 2 کشتارگاه دیگر 
دام ایجاد شود؛ زیرا عمده گوشت ما در آنجا کشتار و وارد می شود.
نورزی اضافه کرد: در کشورهای حوزه قفقاز، گرجستان، روسیه 
چنین برنامه ای خواهیم داشــت و از آفریقای جنوبی اندکی دام 

سبک کشتار و با هواپیما وارد می شود.
ممنوعیت واردات دام زنده از سال 1403

وی گفت: با توجه به حجم بالای واردات لاشه گوشت قرمز 

در کشور بعد از عید نوروز واردات دام زنده نخواهیم داشت، زیرا 
اکنون روزانه 200 تن لاشه گوشت کشتار شده در بهترین شرایط 
بهداشتی از کراچی پاکستان وارد کشور می شود و نیازی به واردات 

دام زنده نیست.
صادرات 100 تن گوشت مرغ به عراق

رییس سازمان دامپزشکی در زمینه گوشت مرغ گفت: اخیراً پنج 
محموله گوشت مرغ با حجم 100 تن به کشور عراق صادر شده 
است و کشور از واردکننده به یک کشور صادرکننده تبدیل شده 

است.
نوروزی اضافه کرد: اکنون ماهانه 150 میلیون قطعه جوجه ریزی 
انجام می شود بعد از عید این میزان در هر دوره به 170 میلیون 

قطعه خواهد رسید.
وی درباره مرغ سایز افزود: سازمان دامپزشکی کشور برنامه تولید 
مرغ ســایز 37 و 38 روزه را دارد تا مردم چربی نخرند و لاشــه 

گوشت و پروتئین خریداری کنند.
کنترل بهداشتی 18 میلیون تن فراورده خام دامی 

توسط سازمان دامپزشکی کشور
معاون وزیر جهاد کشاورزی گفت: در پی تشدید نظارت های 
بهداشتی فراورده های خام دامی اگر موردی ذبح غیرشرعی و اندام 

حرام مشاهده شود، طبق قانون ضبط و معدوم می شود.
نوروزی با بیان اینکه تشدید نظارت های بهداشتی فراورده های 
خام دامی تا عید سعید فطر ادامه خواهد داشت افزود: این بدان 
معنا نیست که بعد از مدت زمان مذکور نظارت ها برداشته می شود؛ 
زیــرا همکاران متخصص ما در تمامی طول ســال به صورت 
شبانه روزی 18 میلیون تن فراورده خام دامی شامل گوشت قرمز، 
گوشــت مرغ، تخم مرغ، عسل و شیر خام و آبزیان را نظارت و 

کنترل بهداشتی می کنند.
وی اضافه کرد: تشدید نظارت در ایام نوروز به دلیل افزایش نقل 
و انتقالات دام و فراورده های خام دامی در بین استان های مختلف 
کشور است و این موضوع از اهمیت بالایی برخوردار است موضوع 

حائز اهمیت است.
رییس ســازمان دامپزشکی اظهار داشت: سازمان دامپزشکی 
کشور یکی از سازمان های پیشرو در امر بهداشت در غرب آسیا 
مطرح است و امیدواریم با کارهایی که در کشورهای افریقایی 
و کشــورهای اطراف ما صورت می گیــرد ایران به عنوان یک 
سازمان الگویی مطرح است به طوری که در برخی از کشورها 
از ما درخواست شده که شبیه چنین سازمانی را در آن کشورها 

ایجاد کنیم.


